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Protokół Nr III/2019 

z III sesji Rady Miejskiej w Elblągu odbytej w dniu 24  stycznia 2019 roku 

w gmachu Urzędu Miejskiego w Elblągu 

 

 

Rozpoczęcie obrad godz. 10.00                                      Zakończenie obrad godz. 13.50 

 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

 

Otwierając obrady IIIA sesji Rady Miejskiej Przewodniczący Rady Antoni Czyżyk stwierdził, że 

w związku z ogólnym stanem 24 radnych obecnych jest 24 radnych, co pozwala   

Radzie  Miejskiej  na  podejmowanie  prawomocnych  uchwał i decyzji.   

Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodniczący Rady przywitał radnych, Prezydenta Miasta, Sekretarza Miasta, Skarbników Miasta, 

dyrektorów departamentów i jednostek organizacyjnych, przedstawicieli związków zawodowych  

i organizacji pozarządowych, Elblążan, wszystkich zaproszonych gości oraz media.  Przewodniczący 

przywitał również  radnych Młodzieżowej Rady Miasta Elbląga II Liceum Ogólnokształcącego im. 

Kazimierza Jagiellończyka w Elblągu wraz z opiekunami panem Markiem Nowosadem i panem 

Bogusławem Walewskim. 

Lista gości obecnych na sesji stanowi załącznik do protokołu.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał oświadczenie w sprawie tragicznej śmierci 

Prezydenta Miasta Gdańsk Pana Pawła Adamowicza z apelem o organizację w elbląskich szkołach 

godzin  wychowawczych na temat mowy nienawiści.   

Oświadczenie stanowi załącznik do protokołu.  

 

W związku z tragiczną śmiercią Prezydenta Gdańska Pana Pawła Adamowicza, Przewodniczący Rady 

Miejskiej  poprosił powstanie  i  uczczenie Jego pamięci minutą ciszy. 

 

Radni oraz  osoby będące na sali obrad  uczcili pamięć zmarłego minutą ciszy.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu przedstawicielce  powołanej w roku szkolnym 2018/2019 

Młodzieżowej Rady Miasta Elbląga Anastazji Hyrcz. 

Anastazja Hyrcz przedstawiła Młodzieżową  Radę  Miasta, jednocześnie poprosiła o współpracę z Radą 

Miejską na rzecz Elbląga.  

 

Przewodniczący Rady  Miejskiej powiedział, że Rada jest otwarta na współpracę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Antoni Czyżyk poinformował, iż zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy  

o samorządzie gminnym wraz z  zawiadomieniem o zwołaniu sesji   radni otrzymali porządek obrad  

z projektami uchwał Rady Miejskiej. 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad: 

 

- punktu 2a. Złożenie ślubowania przez radnego. 

- projektu uchwały na druku nr 13A/III w sprawie ustanowienia roku 2019 Rokiem Pionierów 

Elbląga - projekt uchwały rozłożono na stołach w dniu sesji 

 

- projektu uchwały na druku nr 13B/III w sprawie ustalenia wysokości i warunków udzielania 

bonifikat od wniesienia opłaty jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego 

gruntów stanowiących własność Gminy Miasta Elbląg zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo 

własności tych gruntów - projekt uchwały rozłożono na stołach w dniu sesji 

 

- projektu uchwały na druku nr 13C/III w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Elblągu 

na rok 2019 - projekt uchwały rozłożono na stołach w dniu sesji 

 

- projektu uchwały na druku nr 13D/III w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, wniosków 

 i petycji Rady Miejskiej w Elblągu na rok 2019 - projekt uchwały rozłożono na stołach w dniu sesji 

 

- projektu uchwały na druku nr 13E/III w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Elblągu na rok 2019 - projekt uchwały rozłożono na stołach w dniu sesji 

 

- projekt uchwały na druku nr 13F/III w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady 

Miejskiej w Elblągu na rok 2019 - projekt uchwały rozłożono na stołach w dniu sesji 

 

- projektu uchwały na druku nr 13G/III w sprawie przekazania skargi według właściwości - projekt 

uchwały rozłożono na stołach w dniu sesji 

 

- projektu uchwały na druku nr 13H/III w sprawie przekazania petycji - projekt uchwały rozłożono 

na stołach w dniu sesji 

 

- projektu uchwały na druku nr 13I/III w sprawie powołania zespołu opiniującego zgłoszone 

kandydatury na ławników do Sądu Okręgowego w Elblągu na kadencję w latach 2016-2019 - projekt 

uchwały rozłożono na stołach w dniu sesji 

 

- projektu uchwały na druku nr 13J/III w sprawie ponownego przeliczenia subwencji oświatowej dla 

Gminy Miasta Elbląg na prawach powiatu - projekt uchwały rozłożono na stołach w dniu sesji. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Prezydentowi Miasta Witoldowi Wróblewskiemu.  

Prezydent Miasta złożył wniosek o nie wprowadzanie do porządku obrad projektu uchwały na DRUKU 

Nr 13B/III w sprawie ustalenia wysokości i warunków udzielania bonifikat od wniesienia opłaty 

jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność 

Gminy Miasta Elbląg zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów. Powodem 

tego jest fakt, iż nie była ona procedowana przez komisje stale RM. Drugim  powodem nie procedowania 

uchwały wynika z braku analizy skutków finansowych wprowadzenia uchwały i braku z tego powodu 

kontrasygnaty Prezydenta i Skarbnika Miasta, a fakt ten może być powodem uchylenia uchwały przez 



RIO. Prezydent poinformował, iż w momencie jak będą wyliczone skutki finansowe wprowadzenia 

bonifikat to przedstawi Radzie swoją propozycję uchwały.   

RIO. Prezydent poinformował, iż w momencie jak będą wyliczone skutki finansowe wprowadzenia 

bonifikat to przedstawi Radzie swoją propozycję uchwały.   

Przewodniczący Rady powiedział, że głosowanie nad porządkiem obrad wskaże czy projekt zostanie 

wprowadzony do porządku obrad. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu radnemu Markowi Pruszakowi.  

Radny Marek Pruszak poinformował, że Klub PiS złożył projekt uchwały na podstawie art. 20 ust. 6 

ustawy o samorządzie gminnym.  Zapytał, czy wymagana jest opinia Komisji do wprowadzonego 

projektu, a do Rady należy czy zostanie on wprowadzony do porządku obrad. Powiedział również, że 

istotą projektu jest  wprowadzenie bonifikat, tak jak czynią to inne miasta. Powiedział, że analiza 

finansowa jest prosta i szybka. Radny stwierdził w imieniu mieszkańców, że bonifikaty winny być 

przyznane. Według radnego Klub zaproponował rozsądną bonifikatę 90%. Radny podtrzymał wniosek 

o procedowanie nad projektem uchwały.  

Kolejno Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Prezydentowi Miasta. 

Prezydent Miasta powtórzył, iż analiza  finansowa jest przygotowywana i jak będzie gotowa to zostanie 

przedstawiona. Podkreślił, iż nieodpowiedzialnym jest procedowanie uchwały bez obliczonych skutków 

finansowych.  

Innych uwag do porządku obrad nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że  zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie 

gminnym – Rada może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu Rady. 

 

Przeprowadzono próbne głosowanie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Rada przystąpi do głosowania nad wprowadzeniem 

punktu 2a. Złożenie ślubowania przez radnego. 

 

Rada Miejska 22 głosami „za”, przy 1  głosie „przeciw”  i  braku głosów wstrzymujących się -

wprowadziła do porządku obrad III sesji RM punkt 2a. Złożenie ślubowania przez radnego. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Rada przystąpi do głosowania nad wprowadzeniem 

projektu uchwały na druku nr 13A/III w sprawie ustanowienia roku 2019 Rokiem Pionierów Elbląga. 

Rada Miejska 21 głosami „za”, przy 2 głosach  wstrzymujących się -wprowadziła do porządku 

obrad III sesji RM projekt uchwały na druku nr 13A/III.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 



 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Rada przystąpi do głosowania nad wprowadzeniem 

projektu uchwały na druku nr 13B/III w sprawie ustalenia wysokości i warunków udzielania bonifikat 

od wniesienia opłaty jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów 

stanowiących własność Gminy Miasta Elbląg zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności 

tych gruntów.       

Rada Miejska 6 głosami „za”, przy  14 głosach „przeciw” i  3 głosach  wstrzymujących się – nie 

wprowadziła do porządku obrad III sesji RM projektu uchwały na druku nr 13B/III.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Rada przystąpi do głosowania nad wprowadzeniem 

projektu uchwały na druku nr 13C/III w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Elblągu na 

rok 2019.                                                                                           

Rada Miejska 23 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i wstrzymujących się -wprowadziła 

do porządku obrad III sesji RM projekt uchwały na druku nr 13C/III.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Rada przystąpi do głosowania nad wprowadzeniem 

projektu uchwały na druku nr 13D/III w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, wniosków  

i petycji Rady Miejskiej w Elblągu na rok 2019. 

Rada Miejska 23 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i wstrzymujących się -wprowadziła 

do porządku obrad III sesji RM projekt uchwały na druku nr 13D/III.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Rada przystąpi do głosowania nad wprowadzeniem 

projektu uchwały na  druku nr 13E/III w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Elblągu na rok 2019. 

Rada Miejska 23 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i wstrzymujących się -wprowadziła 

do porządku obrad III sesji RM projekt uchwały na druku nr 13E/III.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Rada przystąpi do głosowania nad wprowadzeniem 

projektu uchwały na druku nr 13F/III w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady 

Miejskiej w Elblągu na rok 2019. 

Rada Miejska 23 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i wstrzymujących się -wprowadziła 

do porządku obrad III sesji RM projekt uchwały na druku nr 13F/III.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Rada przystąpi do głosowania nad wprowadzeniem 

projektu uchwały na druku nr 13G/III w sprawie przekazania skargi według właściwości. 

Rada Miejska 23 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i wstrzymujących się -wprowadziła 

do porządku obrad III sesji RM projekt uchwały na druku nr 13G/III.  

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 



 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Rada przystąpi do głosowania nad wprowadzeniem 

projektu uchwały na druku nr 13H/III w sprawie przekazania petycji. 

Rada Miejska 23 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i wstrzymujących się -wprowadziła 

do porządku obrad III sesji RM projekt uchwały na druku nr 13H/III.  

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Rada przystąpi do głosowania nad wprowadzeniem 

projektu uchwały na druku nr 13I/III w sprawie powołania zespołu opiniującego zgłoszone 

kandydatury na ławników do Sądu Okręgowego w Elblągu na kadencję w latach 2016-2019. 

Rada Miejska 23 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i wstrzymujących się -wprowadziła 

do porządku obrad III sesji RM projekt uchwały na druku nr 13I/III.  

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Rada przystąpi do głosowania nad wprowadzeniem 

projektu uchwały na druku nr 13J/III w sprawie ponownego przeliczenia subwencji oświatowej dla 

Gminy Miasta Elbląg na prawach powiatu.  

Rada Miejska 22 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i wstrzymujących się -wprowadziła 

do porządku obrad III sesji RM projekt uchwały na druku nr 13J/III.  

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Antoni Czyżyk poddał pod głosowanie cały porządek obrad III sesji RM  wraz 

z przyjętymi zmianami. 

Rada Miejska 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i  3 głosach wstrzymujących się 

przyjęła porządek obrad III sesji RM. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Przyjęty przez Radę Miejską porządek przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

2a. Złożenie ślubowania przez radnego. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji II. 

4. Informacja z działalności Prezydenta w okresie pomiędzy sesjami. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał Rady Miejskiej: 

1) Projekt uchwały w sprawie określenia stawki dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 

budżetowego Gminy Miasta Elbląg – DRUK NR 1/III 

 

2) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Elbląg na lata 

2019-2034 – DRUK NR 2/III 

 

3) Projekt uchwały w sprawie budżetu Miasta Elbląg na rok 2019 – DRUK NR 3/III 

 

4) Projekt uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Miasto Elbląg – DRUK NR 4/III 

 



5) Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Elbląga do złożenia wniosku o 

dofinansowanie w ramach programu priorytetowego „GEPARD II transport niskoemisyjny 

Część 2) Strategia rozwoju elektromobilności” – DRUK NR 5/III 

 

6) Projekt uchwały zmieniający Statut Szpitala Miejskiego św. Jana Pawła II w Elblągu – DRUK 

NR 6/III 

 

7) Projekt uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu 

na stanowisko dyrektora samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej - Szpitala 

Miejskiego św. Jana Pawła II w Elblągu – DRUK NR 7/III 

 

8) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Miasto Elbląg na 2019 r. – DRUK NR 

8/III 

 

9) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko-

Mazurskiemu na dofinansowanie w 2019 roku zadań związanych z zaspokajaniem różnorodnych 

potrzeb kulturalnych mieszkańców Elbląga, realizowanych przez Teatr im. A. Sewruka  

w Elblągu oraz Centrum Spotkań Europejskich „Światowid” – DRUK NR 9/III 

 

10) Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkół – DRUK NR 10/III 

 

11) Projekt uchwały w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej przy ulicy Generała 

Jarosława Dąbrowskiego na działkach nr 4/5 i 4/6 obręb 20 w Elblągu – DRUK NR 11/III 

 

12) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Diecezji Elbląskiej bonifikaty od ceny 

sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej, położonej w Elblągu przy ul. Gen. Józefa 

Bema – DRUK NR 12/III 

 

13) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości  położonych w Elblągu 

przy ul. Brzeskiej 41, Krakusa 25 i przy ul. Mazurskiej z Miejskiemu Młodzieżowemu  Klubowi  

Sportowemu ”CONCORDIA” – DRUK NR 13/III 

 

14) Projekt uchwały w sprawie ustanowienia roku 2019 Rokiem Pionierów Elbląga -  DRUK NR 

13A/III 

 

15) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Elblągu na rok 2019 -  

DRUK NR 13C/III 

 

16) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, wniosków i petycji Rady 

Miejskiej w Elblągu na rok 2019 -  DRUK NR 13D/III 

 

17) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Elblągu 

na rok 2019 -  DRUK NR 13E/III 

 

18) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Elblągu na 

rok 2019 - DRUK NR 13F/III 

 

19) Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości- DRUK NR 13G/III 

 

20) Projekt uchwały w sprawie przekazania petycji - DRUK NR 13H/III 

 



21) Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego zgłoszone kandydatury na ławników 

do Sądu Okręgowego w Elblągu na kadencję w latach 2016-2019-  DRUK NR 13I/III 

 

22) Projektu uchwały w sprawie ponownego przeliczenia subwencji oświatowej dla Gminy Miasta 

Elbląg na prawach powiatu-  DRUK NR 13I/III.  

 

6. Oświadczenia radnych. 

7. Sprawy bieżące. 

8. Zakończenie obrad sesji. 

 

 

Ad. 1 i Ad. 2. Wg wstępnej części protokołu. 

 

Ad. 2a. Złożenie ślubowania przez radnego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż stosownie do art. 23a ust. 1 ustawy o samorządzie 

gminnym  - przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni składają ślubowanie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisarz Wyborczy w Elblągu I Postanowieniem  

z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie zmian w składzie Rady Miejskiej w Elblągu, na podstawie art. 387 

par. 1 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. Kodeks Wyborczy (Dziennik Ustaw z 2018 r. poz. 754, 1000  

i 1349) postanowił, że z związku z wygaśnięciem mandatu radnego Pana Mieczysława Jana 

Szałachowskiego wybranego w okręgu wyborczym Nr 3 z listy Nr 12 KWW Witolda Wróblewskiego, 

stwierdzić wstąpienie w skład Rady Miejskiej w Elblągu w jego miejsce Pana Adama Piotra 

Matwiejczuka, który uzyskał w tym okręgu, na tej samej liście kandydatów odpowiednio największą 

liczbę głosów i nie utracił prawa wybieralności. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o podejście do stołu prezydialnego pana Adama Piotra 

Matwiejczuka w celu złożenia ślubowania. Jednocześnie informując, że ślubowanie składa się poprzez 

wypowiedzenie słowa „ślubuję”, ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania „Tak mi dopomóż 

Bóg”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił wszystkich o powstanie, a następnie odczytał treść 

ślubowania.  

Radny Adam Piotr Matwiejczuk złożył ślubowanie. Przewodniczący Rady Miejskiej wręczył radnemu 

zaświadczenie o wyborze na radnego.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Antoni Czyżyk poinformował, że od momentu złożenia ślubowania  

w sesji uczestniczy 25 radnych Rady Miejskiej w Elblągu. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Antoni Czyżyk poinformował, że protokół z II sesji RM był do wglądu 

w Biurze Rady Miejskiej, a w dniu sesji został wyłożony przed salą obrad. 

 

Uwag  do protokołu nie wniesiono. Przewodniczący stwierdził, że protokół został przez Radę przyjęty.  

 

 

 

Ad. 4. Informacja z działalności Prezydenta w okresie pomiędzy sesjami. 

 

Prezydent Miasta Witold Wróblewski przedstawił informację z działalności  w okresie między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  



 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są pytania do Informacji Prezydenta. 

Radny Rafał Traks zapytał Prezydenta Miasta czy prawdą jest, że jeden  tramwaj tzw. „ogórek” stoi  

w zajezdni tramwajowej i jest rozbierany na części.  Radny poprosił o informację na podstawie art. 24 

ust.2 ustawy o samorządzie gminnym.  

Radny Paweł Kowszyński zapytał o szczegóły i konkluzje  spotkania ze Spółką Energa Kogeneracja  

w sprawie dostarczania ciepła dla Miasta po 2020 r.  

 

Prezydent Miasta powiedział, że  nie ma wiedzy na temat tramwaju i zapozna się z tym tematem.   

Prezydent Miasta poinformował, że na prośbę Spółki Energa Kogeneracja negocjacje w sprawie dostaw 

ciepła, na tym etapie,  są  objęte klauzulą poufności.  

Radny Traks poprosił o odpowiedź Prezydenta na piśmie.  

 

Ad. 5. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał Rady Miejskiej: 

 

1) DRUK NR 1/III  - projekt uchwały w sprawie określenia stawki dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego Gminy Miasta Elbląg – projekt uchwały radni otrzymali drogą 

elektroniczną 

 

Przewodniczący  Rady Miejskiej poinformował, że niniejsza uchwała określa stawkę jednostkową 

dotacji przedmiotowej dla Zarządu Budynków Komunalnych. Wysokość stawki jednostkowej na rok 

2019 wynosi 7,50 zł i wynika z nowo wyliczonej kalkulacji stawki oraz przyznanej  na 2019 rok dotacji 

przedmiotowej w wysokości 1.500.000 zł. Zgodnie z art. 219 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o 

finansach publicznych wysokość stawki dotacji przedmiotowej ustalana jest przez organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego. W związku z powyższym niezbędne jest podjęcie uchwały przez 

Radę Miejską w Elblągu w sprawie określenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla Zarządu 

Budynków Komunalnych 

Pozytywne stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawiła radna Krystyna Urbaniak -  

Przewodnicząca Komisji.  

 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 24  głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów wstrzymujących się 

podjęła Uchwałę Nr III/63/2019 w sprawie określenia stawki dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego Gminy Miasta Elbląg.  

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

2) DRUK NR 2/III - projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto 

Elbląg na lata 2019-2034  – projekt uchwały radni otrzymali drogą elektroniczną i w dniu sesji 

rozłożono na stołach  

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z obowiązującą ustawą o finansach 

publicznych  organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego podejmuje uchwałę w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej nie później niż uchwałę budżetową. Przedłożona uchwała uwzględnia 

zmiany wynikające z przeprowadzonej restrukturyzacji zadłużenia Miasta w latach 2019 - 2034. 



 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Michał Missan odczytał Uchwałę Nr RIO.IV-0129-356/18 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 14 grudnia 2018 r. w sprawie opinii 

o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Elbląg projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Elbląg na lata 2019-2034.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Michał Missan odczytał Uchwałę Nr RIO.IV-0120-355/18 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 14 grudnia 2018 r. w sprawie opinii 

o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Elbląg projekcie uchwały  budżetowej Miasta Elbląg na 2019 

rok. 

 

Kserokopie Uchwał RIO stanowią załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o wyrażenie stanowisk do dwóch  projektów uchwał na druku 

2/III i 3/III jednocześnie.  

 

  

Stanowisko  Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Wyborców Witolda Wróblewskiego  do projektów 

uchwał na Druku Nr  2/III i na Druku Nr 3/III odczytał  przewodniczący Klubu  radny Marek Burkhardt. 

Stanowisko stanowi załącznik do protokołu.  

 

Stanowisko Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej do projektów uchwał na Druku 2/III  

i na Druku 3/III odczytał  przewodniczący Klubu  radny Michał Missan.  

Stanowisko stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość radny Janusz Hajdukowski poinformował, że 

Klub nie będzie pozytywnie głosował nad przyjęciem budżetu.  

 

Pozytywne stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej do projektów uchwał na Druku Nr  2/III i na 

Druku Nr 3/III odczytała  radna Krystyna Urbaniak -  Przewodnicząca Komisji.  

Stanowisko Komisji  stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są uwagi do projektów uchwał na Druku 2/III i na Druku 

3/III. 

 

Radny Marek Pruszak powiedział, że na debacie budżetowej mówił, że  projekt budżetu na 2019 rok 

stwarza możliwości rozwojowe, inwestycyjne i prospołeczne,  są elementy pozytywne, np. rozwój 

szkolnictwa zawodowego i kontynuacja projektu Elblążanin +. Jednakże, zdaniem radnego, budżet nie 

do końca wykorzystuje możliwości, jest za mało proinwestycyjny  i nie widać inwestycji, które  

w przyszłości by generowały miejsca pracy. Radny powiedział, że szkoda, że  w projekcie budżetu  

również nie zostały uwzględnione bonifikaty  za wieczyste użytkowanie. Powiedział, że żałuje, że nie 

będzie mógł poprzeć budżetu, gdyż nie zostały ujęcie postulaty mieszkańców,  np. naprawa ulicy 

Słowackiego, nie została też  rozwiązana sprawa żłobków i ich dostępność.  

 

Radny Bogusław Tołwiński zaznaczył, że przejrzał dokładnie projekt budżetu. Powiedział, że słuchał 

obywateli naszego miasta i według ich odczuć to „najważniejsze są inwestycje a nie ludzie” co przeraża 

radnego.  Przez pięć lat kadencji budżet powinien ulegać pewnym zmianom, bo ludzie „nie oczekują 

pięknego chodnika, nie mając 50 złotych w kieszeni, nie bawi nas to, że będziemy mieli super 

wydarzenia, a grupa rodzin żyje na poziomie najniższej krajowej”. Radny wyraził nadzieję, że  różne 

środowiska będą wysłuchane i budżet będzie skierowany bardziej w stronę ludzi.   Dodał, że nie 

zagłosuje nad budżetem, gdyż nad nim nie pracował, bo był już wcześniej zaprojektowany. Radny 

powiedział, że w przyszłości jak będzie uczestniczył w pracach nad tworzeniem budżetu to w pewnością 

zagłosuje na „tak”.  

 



Radny Paweł Fedorczyk powiedział, że trzeba mieć wrażliwość społeczną. Rację ma Pan Prezydent, że 

dba o rozwój inwestycyjny miasta i jest to wartość, że miasto idzie do przodu. Radny odniósł się też do 

tematu przesunięcia i wykupu obligacji, że może to finalnie okaże się  dobrym rozwiązaniem. 

Powiedział, że to  ocenimy z czasem, czy te inwestycje były prorozwojowe. Radny powiedział, że „tu 

kibicuję Prezydentowi”. Radny Fedorczyk powiedział, że mają racje ci, którzy mówią  

o kolejności, że najpierw trzeba zdobyć środki, ale należy jednak pamiętać, że rzecz się zaczyna i kończy 

na pracownikach.   Cieszy radnego zaplanowana  3 proc. podwyżka, ale według radnego przy takiej 

kolosalnej chęci inwestowania, te 3 proc. to waloryzacja.  Radny złożył Prezydentowi Miasta deklaruję 

pełnej współpracy, aby wypracować na przyszłość rozwiązania, które będą brały  pod uwagę fakt, że to 

są „tłuste lata”, które mogą się już nie powtórzyć.  

 
Radny Piotr Opaczewski także odniósł się to sprawy przesunięcia i wykupu obligacji mówiąc, że spłatę 

kredytu odłożono  dla przyszłe pokolenia, ale czy to będzie dobra decyzja czy nie to okaże się za   kilka 

lat.  Radny powiedział, że obserwując  debatę budżetową bardzo  dużo wszyscy mówili o tym, co każdy 

by  chciał jeszcze dodatkowo zrobić. Mało kto wskazywał, stąd te pieniądze wziąć. Radny powiedział, 

że apeluje o to, żebyśmy zacząć zadawać sobie pytania, jak przygotować się na kolejne 10 lat. Radny 

powiedział, że chciałby, aby ta kadencja była odpowiedzialna, aby zastanowić się nie tylko nad 

tematami prospołecznymi, ale też nad tym, jak przyszłe pokolenia mają spłacać długi. Radny wyraził 

nadzieję, że radni i środowiska obywatelskie byli włączeni do procesu tworzenia budżetu i mieli wpływ 

na planowanie  inwestycji.  

 

Radny Rafał Traks powiedział, że większość wniosków  Klubu radnych  PiS nie została uwzględniona  

w planowanym budżecie i część społeczeństwa, która głosowała na PiS nie będzie zaspokojona.  Radny 

wyraził nadzieje, że w trakcie roku zostaną uwzględnione jego wnioski m.in.  powołanie trzech 

zespołów dot. gospodarowania odpadami, zmian w sporcie i zmian w komunikacji miejskiej. Radny 

powiedział, że nie będzie ich omawiał, gdyż mówił już na ten temat na debacie budżetowej.  Do zmian 

zaproponowanych do budżetu,  radny na podstawie art. 24 ust. 1 poprosił o informację dotyczącą 

zabezpieczonej kwoty 620 tyś. zł. na remonty dróg. Radny chciałby uzyskać informację jakie drogi będą 

remontowane. Zapytał też o kwotę 100 tyś. zł.  zwiększonych nakładów na sport;  dlaczego tak mało, 

gdyż sport jest niedoceniany i czy w trakcie roku będą inne formy wsparcia  klubów sportowych.  

 

Radny Paweł Kowszyński powiedział, że miasto to też mieszkańcy i budżet powinien być tworzony 

przez Prezydenta z mieszkańcami i radnymi. Podczas debaty budżetowej w styczniu br. radni 

rozmawiali o budżecie i składali propozycję jako radni, ale też jako mieszkańcy miasta. Radny poprosił, 

aby w przyszłości po debacie budżetowej,  mieszkańcy otrzymali informację od Prezydenta, które  

z wniosków zostały ujęte, a które zostały  odrzucone i dlaczego.  Według radnego debata powinna być 

uzasadniona, bo jeżeli ktoś składa wniosek,  to powinien dostać informację o nim, a do dnia dzisiejszego 

taka informacja nie została opinii publicznej przekazana. Radny powiedział, że poprawki do budżetu 

radni otrzymali „tuż przed samymi komisjami,  przed dzisiejszą sesją”. Budżet powinien służyć miastu 

i jego mieszkańcom.   Radny wyraził nadzieję, że w przyszłym roku zmiany  i tworzenie „prowizorium 

budżetowego na kolejny rok będą się odbywały w geście wspólnego wysłuchania, a nie tylko  

utworzenia  dokumentu, który będzie poświadczeniem później  tylko wydatków czy przychodów  

miasta”.   Radny powiedział, że w ciągu tej kadencji trzeba wykorzystać możliwość rozwoju miasta.  

Radny powiedział, że podczas głosowania nad budżetem wtrzyma się od głosu, bo nie wie jakie  

z propozycji z debaty budżetowej zostały ujęte lub nie.   W działach i paragrafach nie jest to dokładnie 

opisane, natomiast wpisany jest tylko „jeden worek podzielony na poszczególne szufladki, nie 

określając dokładnie na co” .  

 

Radna Jolanta Janowska poprosiła o  plan modernizacji dróg. Powiedziała, że w poprzedniej kadencji 

wielokrotnie składała interpelacje o remonty dróg, naprawy kanalizacji deszczowej  



i zastanawia się nad sensem składania tych interpelacji, bo nic z tego nie wynika. Radni wyrażają wolę 

i prośby  mieszkańców. Dodała, że jest rozczarowana, bo inaczej widzi współpracę.  Radna 

zaproponowała, aby plan remontu dróg był sporządzony z radnymi, którzy wskażą najbardziej 

zaniedbane drogi.  

 

Radny Rafał Traks zapytał czy miasto będzie się ubiegało z Ministerstwa Sportu  o środki na osiedlowe 

place zabaw i otwarte strefy aktywności i jeżeli tak,  to gdzie one będą się znajdowały. Radny poprosił 

o odpowiedź na podstawie art. 24 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym.  

 

Radny Robert Turlej podziękował za to,  że  jego propozycje do budżetu zostały uwzględnione.  Radny 

powiedział, że zaczyna się robić „dobry klimat wobec rowerzystów”. W budżecie jest 200 tyś. złotych 

na drogę rowerową, są pieniądze na kampanię społeczną „Rowerowy Maj” Radny wyraził zadowolenie, 

że sprawy rowerowe są w budżecie, że będą kontynuowane. Radny powiedział, że są miasta, które 

mocno stawiają na rozwój infrastruktury  rowerowej  i mieszkańcy zostawiają samochody i przesiadają 

się na rowery,  a wtedy wydatki miasta są mniejsze, np. na naprawy dróg, na miejsca postojowe. Radny 

powiedział, że Elbląg też powinien w takim kierunku iść.  

Radna Małgorzata Adamowicz powiedziała, że złożone przez nią propozycje do budżetu zostały ujęte  

i będą realizowane. Rada powiedziała, że od 2016 roku  są  realizowane także programy zdrowotne,  

których  wcześniej nie było w ogóle. Bardzo cenne jest to, że co roku przeznaczone są pieniądze na 

zdrowie mieszkańców miasta. Radna powiedziała, że są  to cenne inicjatywny radnych i  poprzednia 

kadencja  i obecna  jest dobra dla zdrowia dla mieszkańców.  

 

Radna Halina Sałata poprosiła, aby ponownie zająć się tematem odpadów, żeby wprowadzić takie 

rozwiązania,  aby doprowadzić finalnie do tego by miasto nie musiało do odpadów dopłacać, a te 

pieniądze przeznaczyć na inne cele.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Missan powiedział, że słuchając wypowiedzi radnych 

zauważa, że wszyscy radni mają dobry kontakt z wyborcami i są zaangażowani,  aby wnioski 

mieszkańców realizować, jednocześnie  zaapelował do radnych współpracę w obecnej kadencji.  

Wiceprzewodniczący dodatkowo przypomniał, że zapytania i interpelacje radni powinni składać na 

piśmie, co wynika z ustawy o samorządzie gminnym i zgodnie ze statutem przyjętym przez Radę  

w poprzedniej kadencji.  

 

Radna Jolanta Lisewska powiedziała, że  kilka razy prosiła o remont boiska Szkoły Podstawowej nr 23.  

Stan tego boiska zagraża zdrowiu dzieci. Prezydent nie ujął tego w budżecie. Radna ponowiła prośbę,  

aby o tym pamiętał, bo bezpieczeństwo dzieci powinno być priorytetem 

 
Radna Jolanta Janowska odniosła się do pisemnej formy składania zapytań i interpelacji, twierdząc, że 

jest to zamykanie ust radnym. Powiedziała, że  mieszkańcy zgłaszają się do radnych i mają prawo 

widzieć, że rzeczywiście radni składają interpelacje w tych tematach.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej  Antoni Czyżyk odniósł się do wypowiedzi radnej Janowskiej.  

Przewodniczący przypomniał, że to Rada przegłosowała taki regulamin i statut  i trudno nie przestrzegać 

pewnych rzeczy. Powiedział, że będzie  platforma dla radnych, gdzie wszystkie aktywności, wnioski i 

interpelacje będą publikowane, by były w przestrzeni publicznej. Ustawodawca wręcz wskazał, że mają 

one być na BIP-ie. Przewodniczący Rady  powiedział, że na sesji są  kamery i sesja jest pokazywana na 

stronie Miasta, bo tak nakazał ustawodawca.  



 

Radny Paweł Fedorczyk poinformował, że prace nad statutem były wymuszone przez ustawę, że  

z porządku sesji zostały usunięte „interpelacje i zapytania” i takie zapisy mają też inne samorządy. 

Radny przypomniał, że w Komisji ds. Statutu pracowali radni z różnych klubów i projekt był omawiany 

na Komisjach, więc wszyscy mieli świadomość zmian. Dodał, że można dyskutować nad konkretną 

uchwałą.  

 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Burkhardt poprosił, aby wszyscy radni zastanowili się nad 

czym debatują, a jest to budżet i wieloletnia prognoza finansowa. Poprosił, aby zachować rozwagę  

działania, gdyż  każdy z radnych  żąda zrobienia „czegoś”, ale jak robi się instrument dłużny by to 

wykonać  to Rada jest przeciwna. Radny poprosił  rozwagę i wyważenie pewnych rzeczy.  

 

Innych uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 16  głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 8 głosach wstrzymujących się podjęła 

Uchwałę Nr III/64/2019 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Elbląg na 

lata 2019-2034. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował radnym za konstruktywną dyskusję, życząc jednocześnie 

dobrej współpracy.   

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 
 

 

3) DRUK NR 3/III -  projekt uchwały w sprawie budżetu Miasta Elbląg na rok 2019 (wraz  

z poprawkami) – projekt uchwały wraz z poprawkami  radni otrzymali drogą elektroniczną i w dniu 

sesji rozłożono na stołach  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z art. 18 ust. 2  ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy uchwalanie budżetu gminy. 

Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego podejmuje uchwałę budżetową po zakończeniu 

roku budżetowego, ze względu na szczególnie uzasadniony przypadek, tj. wybory Prezydenta oraz 

radnych na nową kadencję 2019-2023, które odbyły się pod koniec roku budżetowego. Zapoznanie  

z projektem budżetu przez nowo wybranych radnych nastąpiło do dnia podjęcia uchwały budżetowej, 

tj. do dnia 24.01. br. 

 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnemu Rafałowi Traks. 

  

Radny Rafał Traks poprosił, żeby odpowiedzi na pytania, na które nie otrzymał informacji były mu 

udzielone  na piśmie.  

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Prezydentowi Miasta.  

 

Prezydent Miasta Witold Wróblewski powiedział, że dużo padło uwag i na wiele  

z nich odpowiedział podczas spotkań z Klubami Radnych. Wnioski radnych zostały w części 

uwzględnione w budżecie. Podczas spotkań z Klubami radni byli informowani o uwzględnieniu bądź 

nie wniosków Klubów. Jednocześnie Prezydent poinformował, że wszystkie wnioski do budżetu były 

wnioskami zwiększającymi wydatki, a nie było wniosków ze wskazaniem z jakich źródeł je  finansować. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

 



Rada Miejska 16  głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 8 głosach wstrzymujących się podjęła 

Uchwałę Nr III/65/2019  w sprawie budżetu Miasta Elbląg na rok 2019. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował radnym za konstruktywną dyskusję.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę w obradach. 

Przerwa w obradach od godz. 12.10 do godz. 12.30.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady III sesji RM i udzielił głosu Prezydentowi Miasta. 

 

Prezydent Miasta Witold Wróblewski podziękował radnym za przyjęcie budżetu na 2019 rok. 

Powiedział jednocześnie, że jest to budżet rozwojowy, że są różne potrzeby, ale są takie możliwości 

jakie są dochody i nie wszystko może być zrealizowane.  

 

 

4) DRUK NR 4/III - projekt uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Miasto Elbląg - projekt uchwały radni otrzymali drogą elektroniczną 

 

Pozytywne stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawiła radna Krystyna Urbaniak -  

Przewodnicząca Komisji.  

 

Pozytywne stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawił radny Cezary Balbuza – 

Przewodniczący Komisji.  

 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 24  głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów wstrzymujących się 

podjęła Uchwałę Nr III/66/2019  w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Miasto Elbląg.  

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

5) DRUK NR 5/III  - projekt uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Elbląga do złożenia 

wniosku o dofinansowanie w ramach programu priorytetowego „GEPARD II transport niskoemisyjny 

Część 2) Strategia rozwoju elektromobilności” - projekt uchwały radni otrzymali drogą elektroniczną 

 

Pozytywne stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawiła radna Krystyna Urbaniak -  

Przewodnicząca Komisji.  

 

Pozytywne stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawił radny Cezary Balbuza – 

Przewodniczący Komisji.  

 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 25  głosami „za” podjęła Uchwałę Nr III/67/2019  w sprawie upoważnienia 

Prezydenta Miasta Elbląga do złożenia wniosku o dofinansowanie w ramach programu 

priorytetowego „GEPARD II transport niskoemisyjny Część 2) Strategia rozwoju 

elektromobilności”.  

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu.. 

 



 

6)  DRUK NR 6/III - projekt uchwały zmieniający Statut Szpitala Miejskiego św. Jana Pawła II  

w Elblągu - projekt uchwały radni otrzymali drogę elektroniczną 

 

 

Pozytywne stanowisko Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych przedstawiła radna Małgorzata 

Adamowicz - Przewodnicząca Komisji.  

 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 25  głosami „za” podjęła Uchwałę Nr III/68/2019  zmieniająca Statut Szpitala 

Miejskiego św. Jana Pawła II w Elblągu. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

7) DRUK NR 7/III - projekt uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej w celu 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora samodzielnego publicznego zakładu opieki 

zdrowotnej - Szpitala Miejskiego św. Jana Pawła II w Elblągu -  projekt uchwały radni otrzymali drogą 

elektroniczną 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zgłaszanie kandydatów na członka komisji konkursowej.  

 

Radny Janusz Hajdukowski w imieniu Klubu PiS zgłosił na członka komisji radną Halinę Sałata.  

Innych kandydatów nie zgłoszono. 

 

Radna Halina Sałata wyraziła zgodę na kandydowanie na członka komisji.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o wpisanie kandydatki radnej Haliny Sałata  w treść uchwały 

§ 1 pkt. 4. 

 

Pozytywne stanowisko Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych przedstawiła radna Małgorzata 

Adamowicz - Przewodnicząca Komisji.  

 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 25  głosami „za” podjęła Uchwałę Nr III/69/2019  w sprawie powołania komisji 

konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora samodzielnego 

publicznego zakładu opieki zdrowotnej - Szpitala Miejskiego św. Jana Pawła II w Elblągu.  

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

8) DRUK NR 8/III  - projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia Miejskiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Miasto Elbląg na  

2019 r. – projekt uchwały radni otrzymali drogą elektroniczną 

 

Pozytywne stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawiła radna Krystyna Urbaniak -  

Przewodnicząca Komisji.  

Pozytywne stanowisko Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych przedstawiła radna Małgorzata 

Adamowicz - Przewodnicząca Komisji.  

Pozytywne stanowisko Komisji Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych  przedstawił radny Krzysztof 

Konert  - Przewodniczący Komisji.  

 



Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 25  głosami „za” podjęła Uchwałę Nr III/70/2019  zmieniającą uchwałę w sprawie 

przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla 

Gminy Miasto Elbląg na 2019 r. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

9) DRUK NR 9/III  - projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Warmińsko-Mazurskiemu na dofinansowanie w 2019 roku zadań związanych z zaspokajaniem 

różnorodnych potrzeb kulturalnych mieszkańców Elbląga, realizowanych przez Teatr im. A. Sewruka 

w Elblągu oraz Centrum Spotkań Europejskich „Światowid”  – projekt uchwały radni otrzymali drogą 

elektroniczną 

 

Pozytywne stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawiła radna Krystyna Urbaniak -  

Przewodnicząca Komisji.  

Pozytywne stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki  przedstawiła radna Irena 

Sokołowska  - Przewodnicząca Komisji.  

Pozytywne stanowisko Komisji Polityki Regionalnej i Promocji Miasta przedstawił radny Marek 

Pruszak - Przewodniczący Komisji.  

 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 25  głosami „za” podjęła Uchwałę Nr III/71/2019  w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Warmińsko-Mazurskiemu na dofinansowanie w 2019 roku zadań 

związanych z zaspokajaniem różnorodnych potrzeb kulturalnych mieszkańców Elbląga, 

realizowanych przez Teatr im. A. Sewruka w Elblągu oraz Centrum Spotkań Europejskich 

„Światowid”. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

10) DRUK NR 10/III - projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkół - projekt uchwały radni 

otrzymali drogą elektroniczną 

 

Pozytywne stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki  przedstawiła radna Irena 

Sokołowska  - Przewodnicząca Komisji.  

 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

 

Rada Miejska 25  głosami „za” podjęła Uchwałę Nr III/72/2019  w sprawie zamiaru likwidacji 

szkół.  

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

11) DRUK NR 11/III - projekt uchwały w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej 

przy ulicy Generała Jarosława Dąbrowskiego na działkach nr 4/5 i 4/6 obręb 20 w Elblągu -  projekt 

uchwały radni otrzymali drogą elektroniczną 

 



Pozytywne stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawił radny Cezary Balbuza – 

Przewodniczący Komisji.  

 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 25  głosami „za” podjęła Uchwałę Nr III/73/2019 w  sprawie ustalenia lokalizacji 

inwestycji mieszkaniowej przy ulicy Generała Jarosława Dąbrowskiego na działkach nr 4/5 i 4/6 

obręb 20 w Elblągu. 

 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

12) DRUK NR 12/III  - projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Diecezji 

Elbląskiej bonifikaty od ceny sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej, położonej w 

Elblągu przy ul. Gen. Józefa Bema – projekt uchwały radni otrzymali drogą elektroniczną. 

 

Pozytywne stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawiła radna Krystyna Urbaniak -  

Przewodnicząca Komisji.  

Pozytywne stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawił radny Cezary Balbuza – 

Przewodniczący Komisji.  

 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 24  głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr 

III/74/2019 w  sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Diecezji Elbląskiej bonifikaty od ceny 

sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej, położonej w Elblągu przy ul. Gen. Józefa 

Bema 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

13) DRUK NR 13/III - projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości  

położonych w Elblągu przy ul. Brzeskiej 41, Krakusa 25 i przy ul. Mazurskiej z Miejskiemu 

Młodzieżowemu  Klubowi  Sportowemu ”CONCORDIA” - projekt uchwały radni otrzymali drogą 

elektroniczną. 

 

Pozytywne stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawiła radna Krystyna Urbaniak -  

Przewodnicząca Komisji.  

Pozytywne stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawił radny Cezary Balbuza – 

Przewodniczący Komisji.  

Pozytywne stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki  przedstawiła radna Irena 

Sokołowska  - Przewodnicząca Komisji.  

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radny Paweł Fedorczyk poprosił o opinię prawną czy uprawnieniem Rady jest użyczenie  

nieruchomości.  

 

Radca prawny Patryk Ogórek poinformował, że było to przedmiotem analizy prawnej i takie uchwały 

były już procedowane. Omawiana uchwała jest uchwałą kierunkową a ostatecznie Prezydent podpisze 

umowę użyczenia.  

 



Radny Paweł Fedorczyk powiedział, że wydaje się, że treść ustawy o gospodarcze nieruchomościami 

zastrzega kompetencje dla organu, który zarządza gospodarką nieruchomościami, a zatem to Prezydent 

użycza nieruchomości, Radny powiedział, że jeżeli traktować tę uchwałę jako uchwałę kierunkową to 

należy zmienić formułę „Rada wyrażą zgodę”, gdyż nie ma takiego uprawnienia. W związku z tym 

zaproponował przerwę na zamianę zapisu na zapis kierunkowy.  

 

Radca prawny Patryk Ogórek powiedział, że zasadnym jest wniosek o 5 minut przerwy aby omówić 

kwestię zapisu w projekcie uchwały.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę w obradach. 

Przerwa w obradach od godz. 12.55 do godz. 13.00.  

W dalszych obradach nieobecny  był radny Andrzej Tomczyński.  

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady III sesji RM i udzielił głosu radcy prawnemu.  

 

Radca prawny Patryk Ogórek zaproponował, aby w projekcie zastosować zapis „wyraża się zasadność 

użyczenia na okres 10 lat” i w ocenie prawnej będzie to zgodne z ustawą o samorządzie gminnym.  

 

Radny Paweł Kowszyński poprosił o wpisanie do protokołu, że pomylił się podczas glosowania nad 

projektem uchwały na druku 12/III: chciał zagłosować „za” a pomyłkowo wcisnął przycisk „wstrzymuję 

się”.  

  

Radny Bogusław Tołwiński poprosił, aby COCORDIA, jako klub użyczający teren,  zdecydowała się 

pozostawić bieżnię lekkoatletyczną. Powiedział jednocześnie, że można też wybudować 6 torów bieżni.  

Radny poprosił o deklarację podczas sesji.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział że „głos wątpliwości jest słuszny, ale umowę będzie 

zawierał Pan Prezydent”.  

 

Prezydent Miasta Witold Wróblewski powiedział, że każda umowa jest zobowiązaniem każdej ze stron 

i w tym przypadku klub Concordia bez zgody Miasta żadnych nakładów nie poczyni.  

 

Radny Marek Burkhardt odpowiedział na pytania radnego Tołwińskiego informując, że  

w załączeniu do  projektu uchwały jest pakiet informacyjny koncepcji zagospodarowania oraz 

harmonogram prac i nie ma tam ingerowania w tereny bieżni i pozostaje ona bez zmian. Zaś głównym 

tematem jest budynek.   

 

Radny Marek Pruszak zgłosił wątpliwości co do stylistyki brzmienia tytułu projektu uchwały.  Zdaniem 

radnego brzmienie jest może poprawne w sensie prawnym ale nie w stylistycznym i zaproponował 

 „w sprawie użyczenia  nieruchomości” oraz w paragrafie 1 „wyraża się zasadność użyczenia”.  

Dodatkowo radny zapytał czy pozostała część uchwały nie budzi wątpliwości natury formalno- prawnej. 

 

Radca prawny Patryk Ogórek zgodził się z propozycją zgłoszoną przez  radnego Pruszaka, tj. „w sprawie 

użyczenia  nieruchomości” lub „w sprawie wyrażenia stanowiska w przedmiocie nieruchomości”. 

Dodał,  że podstawa prawna jest zgodna, z ewentualnym usunięciem art. 13 ust 1 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami.  

 

Radny Paweł Fedorczyk  poparł zasadność wniosku o zapis w tytule „w sprawie wyrażenia stanowiska 

w przedmiocie nieruchomości”, gdyż Rada nie wyraża żadnej zgody, bo Rada może jedynie podkreślić, 

że coś jest lub nie jest zasadne.   Radny poddał pod wątpliwość zasadność usunięcia  art. 13 ust 1 ustawy 

o gospodarce nieruchomościami.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił radcę prawnego o odczytanie tytułu uchwały po uzgodnionych 

zmianach.  



 

Radca prawny Patryk Ogórek przeczytał tytuł uchwały po zmianach: „ w sprawie wyrażenia stanowiska 

w przedmiocie użyczenia nieruchomości położonych w Elblągu przy ul. Brzeskiej 41, Krakusa 25 i ul. 

Mazurskiej Miejskiemu Młodzieżowemu Klubowi Sportowemu „CONCORDIA”.   

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tj. Dz.U. 

 z 2018 r. poz. 994, poz. 1000, poz. 1349, poz. 1432 i poz. 2500) oraz art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 21 

sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (tj. Dz.U. z 2018 r. poz. 2204, z 2017 

poz. 1509, z 2018 r. poz. 2348), uchwala się, co następuje: 

§ 1. Wyraża się zasadność użyczenia na okres 10 lat nieruchomości położonej przy ul. Mazurskiej 

stanowiącej działkę nr 179/2 w obrębie 3 o pow. 18276m2, dla której Sąd Rejonowy w Elblągu prowadzi 

księgę wieczystą nr KW EL1E/00033688/9, stanowiącej pełnowymiarowe boisko do piłki nożnej oraz 

kompleksu nieruchomości składającego się z działki nr 435 o pow. 7538 m2, zabudowanej budynkiem 

hotelowo - biurowym o pow. zabudowy 460 m2, położonej w Elblągu przy ul. Brzeskiej 41, dla której 

Sąd Rejonowy w Elblągu prowadzi księgę wieczystą nr KW EL1E/00058633/0; działki nr 47/2 o pow. 

24501 m2 zabudowanej budynkiem socjalnym o pow. zabudowy 177 m2, położonej  

w Elblągu przy ul. Krakusa 25 i części działki nr 94 o pow. 176 m2, położonej w Elblągu przy ul. 

Brzeskiej, dla których Sąd Rejonowy w Elblągu prowadzi księgę wieczystą nr KW EL1E/00031958/9 - 

Miejskiemu Młodzieżowemu Klubowi Sportowemu "CONCORDIA" z siedzibą w Elblągu przy ul. 

Krakusa 25. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Dyrektorowi Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Elblągu.  

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”.  

 
Prezydent Miasta zgłosił zastrzeżenie do  § 2. , że winno być: „ Prezydentowi Miasta Elbląg”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada nie może zlecać wykonania zadania Dyrektorowi 

MOSiR.  

 
Radny Paweł Fedorczyk stwierdził, że nie będzie problemem jak zostanie zapis, że wykonanie uchwały 

powierza się Prezydentowi Miasta.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zmianę w  § 2. winno być: „ Prezydentowi Miasta Elbląg”. 
 

 

Radny Rafał Traks poinformował, że do radnych wpłynęło pismo z Elbląskiego Sportowego Klubu 

Nestor w sprawie zdjęcia z porządku obrad sesji projektu omawianej uchwały. Radny odczytał treść 

pisma.  

 

Pismo Klubu Nestor stanowi załącznik do protokołu.   

 

Radny Traks odniósł się do wypowiedzi radnego Tołwińskiego w sprawie bieżni. Radny powiedział, że 

należałoby się zastanowić na tym, aby miasto wraz z CONCORDIĄ zastanowiło się nad modernizacją 

bieżni. Radny dodał, aby w głosowaniu nie brał udziału radny Marek Burkhardt jako osoba, która jest 

związana bezpośrednio z Klubem CONCORDIA, na co wskazuje też przepis ustawy. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że porządek obrad był już przegłosowany i zasadnym 

było w tym czasie odczytanie pisma Klubu Nestor o zdjęcia uchwały na druku 13/III.  

 
Radny Krzysztof Konert zgłosił pytanie do prawnika, czy radny Marek Burchardt może głosować w tej 

sprawie.  

 

Radny Marek Burkhardt poinformował, że w Klubie działa jako społeczny działacz, nie jest związany 

z Klubem żadną umową, a z uwagi na to, że jest na emeryturze i ma dużo czasu  to zajmuje się sportem. 

Fakt, że radny piastuje w Klubie funkcję Dyrektora Administracyjnego Klubu było spowodowane 

warunkami licencyjnymi, gdy Klub uczestniczył w rozgrywkach II ligi. Radny powiedział, że Klubem 



nie jest związany żadną umową, nie jest wpisany w KRS, nie jest we władzach Klubu i jego  działalność 

jest społeczna.  

 

Radny Rafał Traks powiedział  że jak został radnym to zrezygnował z funkcji wiceprezesa Klubu 

START i jest to sprawa etyki.  

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Radny Marek Burkhardt nie głosował.   

 

Rada Miejska 15  głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 7 głosach wstrzymujących się  podjęła 

Uchwałę Nr III/75/2019  w sprawie wyrażenia stanowiska w przedmiocie użyczenia nieruchomości 

położonych w Elblągu przy ul. Brzeskiej 41, Krakusa 25 i ul. Mazurskiej Miejskiemu 

Młodzieżowemu Klubowi Sportowemu „CONCORDIA”.   

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

14) DRUK NR 13A/III - projekt uchwały w sprawie ustanowienia roku 2019 Rokiem Pionierów 

Elbląga -  projekt uchwały został rozłożony na stołach w dniu sesji. 

 

Przewodniczący przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. Dodał jednocześnie, że pomysłodawcą 

jej był radny Marek Pruszak. 

 

Radny Marek Pruszak  powiedział, że pierwotnie pomysł dotyczył Sprawy Elbląskiej, ale po rozmowach 

z Przewodniczącym Rady doszli do wniosku, że będzie to Rok Pionierów Elbląga. Radny wyraził 

zadowolenie, że tradycja dedykowania roku jakimś ważnym osobom jest kontynuowana przez Radę 

Miejską i Prezydenta Miasta. Dodał, że motywem wiodącym uchwały jest 70 rocznica Sprawy 

Elbląskiej i chęć uhonorowania tych osób i ich rodzin. Radny stwierdził, że będzie to ważna lekcja 

historii dla młodego pokolenia. Ważne jest przypomnienie tej historii.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że jest zarys imprez dot. uhonorowania roku Pionierów 

Elbląga.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Missan zakomunikował, że jako Klub Radnych Koalicji 

Obywatelskiej także wpisują się w tę inicjatywę oraz powiedział, że zasadnym jest uhonorowanie 

zakładu Zamech. Dlatego też jako Klub w dniu 22 stycznia 2019 r. złożyli  wniosek o nadanie nazwy 

ZAMECH rondu u zbiegu ulic Browarna, Robotnicza i Teatralna.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu radcy prawnemu Patrykowi Ogórek. 

 

Radca prawny Patryk Ogórek wniósł o doprecyzowanie podstawy prawnej w projekcie uchwały: 

zamiast art. 18 ust. 1  wpisanie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy o samorządzie gminnym.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Rada wpisuje i akceptuje poprawkę.  

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Rada Miejska 24  głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr III/76/2019 w  sprawie ustanowienia roku 2019 Rokiem Pionierów Elbląga. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 



15) DRUK NR 13C/III - projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w 

Elblągu na rok 2019 -  projekt uchwały został rozłożony na stołach w dniu sesji 

 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 24  głosami „za” , przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”  podjęła 

Uchwałę Nr III/77/2019 w  sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Elblągu na rok 2019. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

16) DRUK NR 13D/III - projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, 

wniosków i petycji Rady Miejskiej w Elblągu na rok 2019 -  projekt uchwały został rozłożony na stołach 

w dniu sesji 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 24  głosami „za” , przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”  podjęła 

Uchwałę Nr III/78/2019 w  sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, wniosków i petycji Rady 

Miejskiej w Elblągu na rok 2019.  

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

17) DRUK NR 13E/III - projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Elblągu na rok 2019 -  projekt uchwały został rozłożony na stołach w dniu sesji 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 24  głosami „za” , przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”  podjęła 

Uchwałę Nr III/79/2019 w  sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Elblągu na rok 2019.  

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

18) DRUK NR 13F/III - projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady 

Miejskiej w Elblągu na rok 2019 - projekt uchwały został rozłożony na stołach w dniu sesji 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 24  głosami „za” , przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”  podjęła 

Uchwałę Nr III/80/2019 w  sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w 

Elblągu na rok 2019. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

19) DRUK NR 13G/III - projekt uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości - 

projekt uchwały został rozłożony na stołach w dniu sesji 

Pozytywne stanowisko Komisji Skarg, wniosków i petycji  przedstawił radny Marek Osik -  

Przewodniczący Komisji.  

 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  



 

Rada Miejska 23  głosami „za” , przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”  podjęła 

Uchwałę Nr III/81/2019 w  sprawie przekazania skargi według właściwości. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

20) DRUK NR 13H/III-  projekt uchwały w sprawie przekazania petycji - projekt uchwały został 

rozłożony na stołach w dniu sesji 

Pozytywne stanowisko Komisji Skarg, wniosków i petycji  przedstawił radny Marek Osik -  

Przewodniczący Komisji.  

 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 24  głosami „za” , przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”  podjęła 

Uchwałę Nr III/82/2019 w  sprawie przekazania petycji według właściwości. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

21) DRUK NR 13I/III - projekt uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego zgłoszone 

kandydatury na ławników do Sądu Okręgowego w Elblągu na kadencję w latach 2016-2019-  projekt 

uchwały został rozłożony na stołach w dniu sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zgłaszanie kandydatów do zespołu opiniującego zgłoszone 

kandydatury na ławników.  

Radny Michał Missan w imieniu Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej zgłosił do zespołu radnego 

Marka Kamm.  

Radny Janusz Hajdukowski w imieniu  Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłosił do zespołu 

radnego Pawła Kowszyńskiego.   

 

Radny Marek Burkhardt w imieniu Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Wyborców Witolda 

Wróblewskiego zgłosił do zespołu radnego Marka Osik.  

 

 

Kandydaci  zgłoszeni do zespołu wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej przeprowadził głosowanie nad projektem uchwały na druku 13I/III  

w sprawie powołania zespołu opiniującego zgłoszone kandydatury na ławników do Sądu Okręgowego 

w Elblągu na kadencję w latach 2016-2019. 

Rada Miejska 24  głosami „za” podjęła Uchwałę w sprawie powołania zespołu opiniującego zgłoszone 

kandydatury na ławników do Sądu Okręgowego w Elblągu na kadencję w latach 2016-2019. 

 

Radna Jolanta Lisewska zgłosiła wątpliwość do projektu uchwały wskazując, iż projekt zakłada  

w paragrafie 1 pkt. 1 funkcję przewodniczącego, a głosowanie odbyło się bez wskazania tej osoby.   

 

Radca prawny Patryk Ogórek powiedział, że nie ma potrzeby wskazywania przewodniczącego, tylko 

sam skład zespołu, a  przewodniczącego radni wchodzący w skład zespołu wybiorą ze swojego grona.   

 

Radny Paweł Fedorczyk wskazał, że uchwała jednak przewiduje już rolę dla członków zespołu,  

w uchwale jest wskazany przewodniczący i takie sformułowanie uchwały wyklucza możliwość wyboru 



przewodniczącego ze swojego grona.  Radny powiedział, że trzeba się zastanowić czy na tej sesji jest 

jeszcze możliwe wycofanie się z tej uchwały i przegłosowanie jej ponownie.  

 

Radny Krzysztof Konert zaproponował na przewodniczącego zespołu radnego Marka Osik.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o pomoc prawną.  

 

Radca prawny Patryk Ogórek powiedział, że jeżeli uchwała rzeczywiście przewiduje powołanie wśród 

tych osób przewodniczącego, to radny Krzysztof Konert słusznie zaproponował, że można w tym 

momencie wskazać tego przewodniczącego,  jako kompetencja Rady wynikająca z tej uchwały.  

 

Innych propozycji na funkcję przewodniczącego nie zgłoszono.  

Radny Marek Osik wyraził zgodę na pełnienie funkcji przewodniczącego.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej przeprowadził głosowanie nad wyborem na  przewodniczącego 

zespołu  Marka Osik.  

Rada Miejska 23 głosami „za”, przy 1 głosie wstrzymującym się wybrała na przewodniczącego zespołu 

Marka Osik.  

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej zarządził głosowanie nad całym składem Komisji 

z przewodniczącym Markiem Osik – projekt uchwały na druku 13I /III 

 

 

Rada Miejska 24  głosami „za” , przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”  podjęła 

Uchwałę Nr III/83/2019 w  sprawie powołania zespołu opiniującego zgłoszone kandydatury na 

ławników do Sądu Okręgowego w Elblągu na kadencję w latach 2016-2019. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

22) DRUK NR 13J/III  - projektu uchwały w sprawie ponownego przeliczenia subwencji oświatowej 

dla Gminy Miasta Elbląg na prawach powiatu-  projekt uchwały został rozłożony na stołach w dniu sesji 

Uwag do projektu uchwały nie niesiono.  

 

Rada Miejska 24  głosami „za” , przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”  podjęła 

Uchwałę Nr III/84/2019 w  sprawie ponownego przeliczenia subwencji oświatowej dla Gminy 

Miasta Elbląg na prawach powiatu. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wykaz podjętych na III Sesji Rady Miejskiej uchwał stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 6. Oświadczenia radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Michał Missan poinformował, że chciałby odnieść się do sytuacji 

z października 2018 roku, kiedy głośno mówiono o uruchomieniu Oddziału Energii Operator w Elblągu 

przy ulicy Piłsudskiego 19. Radny podkreślił ten adres, mówiąc, że pod adresem Piłsudskiego 2 

powstały tylko brygady techniczne, a miał powstać pełnowymiarowy Oddział z biurami i tam miało 

znaleźć zatrudnienie 300 osób. Radny powiedział, że budynek pomimo, że jest wyremontowany to stoi 

pusty. Radny poinformował, że wysłał w tej sprawie zapytanie do Dyrektora Generalnego Oddziału  

w Gdańsku. W piśmie radny zadał 5 pytań: „ Czy podjęte zostały działania w zakresie utworzenia  

w Elblągu Oddziału Energa Operator. Jeżeli tak to proszę udzielić informację jakie czynności i działania 



podjęto oraz na jakim etapie są w obecnej chwili. Kiedy planowane jest otwarcie Oddziału w Elblągu.  

Ile osób docelowo Spółka zatrudni w związku z otwarciem oddziału Energa Operator w Elblągu i czy 

rekrutacja pracowników na nowo tworzone miejsca pracy będzie się odbywała z lokalnego rynku pracy, 

czy też zostaną oddelegowani pracowniczy z innych oddziałów, mający już miejsca pracy”. Radny 

poinformował, że sprawa dotyczy nie brygad tylko biur w budynku, który był remontowany. Radny 

Michał Missan powiedział, że  jak otrzyma odpowiedź na pytania to podzieli się informacją w Radą  

i Prezydentem Miasta.  

 

Radny Rafał Trak powiedział, że Energa Operator Wykonawstwo powstało przy ul. Piłsudskiego 2 i jest 

to Oddział Spółki Energia Operator obejmującego swoim obszarem województwo Warmińsko-

Mazurskie i docelowo ma być tam zatrudnionych około 70 osób i to nie tylko są brygady, ale też 

pracownicy administracyjni.  

 

Ad vocem Wiceprzewodniczący Michał Missan powiedział, że w swojej wypowiedzi wcześniejszej 

podkreślił  adres Piłsudskiego 19 i poczeka na odpowiedź osoby decyzyjnej w tej sprawie.  

 

Innych oświadczeń radni nie składali.  

 

 

Ad. 7. Sprawy bieżące. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował radnych, że w miesiącu styczniu br. wpłynęły 4 

interpelacje radnych, które zostały opublikowane  w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił  o zgłoszenie 2 Przedstawicieli Rady Miejskiej do udziału  

w pracach Komisji w związku z koniecznością powołania nowego składu Społecznej Komisji 

Mieszkaniowej działającej  na podstawie uchwały Nr 26/721/2013 Rady Miejskiej w Elblągu z dnia 14 

listopada 2013r. w sprawie określenia „Zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy Miasto Elbląg”.  Poprosił o zgłoszenie chętnych na piśmie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej prosił  również o zgłoszenie 2 radnych do prac w Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku w Elblągu powołanej Zarządzeniem Prezydenta Miasta Elbląga Nr 

508/2016 z dnia 28 listopada 2016 r. na okres 3 lat w związku z wyłonionym w dniu 21 października 

2018 r. nowym składem osobowym Rady Miejskiej w Elblągu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej prosił  radnych, chętnych do spotkań w miesiącu lutym  

z mieszkańcami na terenie Urzędu Miejskiego, o zgłoszenie się do Biura Rady Miejskiej do dnia 31 

stycznia. Najdogodniejszymi terminami są wtorki  15.00-16.30 i czwartki 14.30-16.00. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że szkolenie dla radnych „Mandat radnego 

 i kompetencje rady gminy, w praktycznym ujęciu” odbędzie się w dniu 16 lutego 2019 r. w godzinach 

9.30 – 14.00 na sali sesyjnej. 

 

Ad. 8. Zakończenie obrad sesji. 

Z uwagi na wyczerpanie się porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Antoni Czyżyk  ogłosił  

zakończenie  III sesji Rady Miejskiej w Elblągu. 

 

Nagranie filmowe III Sesji Rady Miejskiej stanowi załącznik do protokołu.   

 

Protokołowała                  Przewodniczący 

Ewa Zielińska                       Rady Miejskiej w Elblągu 

                    Antoni Czyżyk 


